
Staf en studenten van het Ariënsinstituut 
kwamen zondag 30 augustus j.l. in Maarssen 
samen voor de jaarlijkse herdenking van 
mgr. Alphons Ariëns. Deze herdenking is 
traditiegetrouw de start van het nieuwe 
studie- en vormingsjaar. Kardinaal Eijk 
was dit jaar hoofdcelebrant, zowel in 
de gebedsviering bij het graf van de 
kandidaat-zalige als in de aansluitende 
Eucharistieviering in de H. Hartkerk.

Inmiddels zijn de colleges begonnen en begint 
iedereen zijn draai weer een beetje te vinden. 
Het is natuurlijk altijd even wennen na een lange 
zomerperiode: het dagritme, de verplichtingen, de 
colleges en ook het samenleven. Onze seminaristen 
hebben deze zomer echter niet stilgezeten. Er zijn 
er die een kinder- of tienerkamp hebben begeleid, 
anderen gingen enkele weken naar Lourdes of 
Kevelaer om daar de handen uit de mouwen te 
steken. Paulus Tilma was twee weken in Santiago de 
Compostela. Nadat hij het afgelopen studiejaar een 
cursus Spaans had gevolgd, wilde hij zijn opgedane 
kennis in praktijk brengen. Elders in deze Nieuwsbrief 
leest u iets van zijn ervaringen.

We zijn ook blij en dankbaar dat we dit studiejaar 
twee nieuwe gezichten mogen begroeten. Pater 
W. Biemans SJ is benoemd als spirituaal van onze 
priesteropleiding. Samen met emeritus pastoor H. 
van Doorn is hij verantwoordelijk voor de geestelijke 
vorming van onze seminaristen. Dat uit zich niet 
alleen in het voeren van gesprekken, maar ook in het 
opstellen van het bezinningsprogramma. Hij stelt zich 
in deze Nieuwsbrief aan u voor. 
Rik Ledoux is dit jaar begonnen als priesterstudent. Hij 
rondde deze zomer de bachelor wis- en natuurkunde in 
Groningen af en heeft inmiddels de overgang gemaakt 
naar de theologiestudie. Ook hem leert u in deze 
Nieuwsbrief beter kennen. 

Het Aartsbisdom Utrecht telt op dit moment elf 
priesterstudenten. Acht van hen zijn verbonden 
aan het Ariënsinstituut en studeren theologie aan 
de universiteit en hogeschool in de binnenstad van 

Utrecht. Drie kandidaten doen hun pastorale stage in 
een parochie in ons bisdom onder verantwoordelijkheid 
van de priesteropleiding Bovendonk. Van deze elf 
studenten komen er drie uit Colombia; zij behoren 
tot de congregatie ‘Misioneros de Cristo Maestro’ 
(Missionarissen van Christus Leraar). Zij vormen 
weliswaar een eigen religieuze gemeenschap, maar 
zijn voor hun priesterlijke vorming toevertrouwd aan 
de verantwoordelijken van de priesteropleiding en 
maken als zodanig deel uit van de studentengroep van 
het Ariënsinstituut.

We zijn dit jaar zoals gezegd met elf studenten 
gestart. Natuurlijk hoop ik dat het hier niet bij 
blijft, maar dat de Heer ook in de toekomst jonge 
mensen blijft roepen om Hem als priester te dienen. 
We zijn God dankbaar dat er op dit moment enkele 
jongemannen zijn die zich oriënteren om met de 
priesteropleiding te beginnen. Laten we bidden 
voor hen en voor al onze priesterstudenten: dat de 
Heer hen mag zegenen met de gaven van hoofd en 
hart en hen de moed geeft om aan hun roeping te 
beantwoorden.

Drs. P. Kuipers
Rector Ariënsinstituut
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Vol hoop en vertrouwen

Zomerstage in Spanje
Elke zomer besteden de seminaristen 
enkele weken van hun vakantie aan een 
stage. Deze stages kunnen uiteenlopend 
zijn: parochiewerk of meehelpen in een 
bedevaartsoord, in Nederland of het 
buitenland. Paulus Tilma volgde het 
afgelopen studiejaar een cursus Spaans 
op de universiteit. Om zijn vaardigheden 
te kunnen oefenen in de praktijk, had 
hij bedacht dit te combineren met een 
stageperiode in Spanje. Via via kwam hij in 
contact met priesters in en rond Santiago – 
hieronder leest u zijn verslag:

Van het hoogfeest van Jacobus, patroon van Spanje, 
naar een driedaags parochiefeest in een dorpje van 
Galicië, tot een sacramentsfeest in een buurtparochie 
van Santiago, de Spaanse cultuur opsnuiven en met 
jongeren op pad gaan: al met al waren het twee 
weken vol ervaringen.

Op 23 juli vertrok mijn vlucht naar Santiago. Het was 
best spannend, want ik had niemand op wie ik terug 
kon vallen of met wie ik even in het Nederlands kon 
overleggen. Maar op het vliegveld kwam Don Javier 
mij ophalen, die bovendien al het geduld had om te 
luisteren naar mijn hakkelende Spaans.
De eerste drie dagen ben ik Santiago gebleven. Min 
of meer bij toeval was het daar op zaterdag groot 
feest, 25 juli is namelijk de feestdag van de heilige 
Jacobus (sant-iago). Op de vooravond begon dat 
met een plechtige Vespers en een vuurwerkshow. 
Tegelijk waren er ook heel veel pelgrims. Op de dag 
zelf was er de Hoogmis met veel bisschoppen en 
ook vertegenwoordigers van de regering. En niet te 
vergeten werd er met het twee meter grote wierookvat 
door de kerk gezwaaid, van plafond tot plafond.
Op diezelfde zaterdagavond, rond 18 uur (het 
avondeten is immers toch pas om 21-22 uur), ging 
ik met Don Javier mee naar een kamp voor kinderen 
en jongeren. Dit kamp was in Lambre, een dorpje 
aan de noordkust van Spanje. Daar hebben we 
veel activiteiten met elkaar gedaan: wandelingen, 

sporten, zwemmen in de oceaan en natuurlijk de 
Eucharistieviering en catechese. Tijdens onze week 
was er ook een parochiefeest in het nabijgelegen 
kerkje: de eerste dag voor de patroonheilige, de 
tweede voor de heilige Maagd Maria en de derde 
voor de heilige Jozef. Elke dag was er bovendien een 
processie door de straat, met telkens drie levensgrote 
beelden. Ook daar werd elke dag weer vuurwerk 
afgestoken. De Kerk in Spanje is nog sterk verbonden 
met de cultuur en traditie, waardoor veel niet-gelovige 
jongeren een afkeer hebben van de Kerk. Dat maakt 
het voor de gelovige jongeren moeilijker om over hun 
geloof te spreken. In dit jongerenkamp heb ik goede 
gesprekken met hen gehad, voor zover mijn Spaans 
dat toeliet.
Na het kamp verbleef ik nog enkele dagen in Santiago, 
waar ik bij een buurtparochie mocht meehelpen. Daar 
was juist dat weekend een sacramentsprocessie door 
de wijk. We hebben dat voorbereid door een pad van 
bloemen te leggen over de straat. Op twee plekken 
in de wijk was een rustaltaar gemaakt. De kerk zat 
ook hier stampvol. Het was heel mooi om te zien hoe 
de Spanjaarden daar hun geloof beleven. Op zondag 
werden er in alle drie vieringen ook nog kinderen 
gedoopt.
Al met al was het een mooie ervaring. Ik heb veel 
geleerd. Het Spaans heb ik natuurlijk goed kunnen 
oefenen, maar ook de manieren die men daar heeft 
om met het geloof om te gaan hebben mijn horizon 
verbreed. Op 4 augustus kon ik tevreden weer naar 
huis en terugkijken op een mooie stage in Spanje. 

De leden van de Gebedsgroep van het Ariënsinstituut 
kwamen op 7 september voor het eerst weer bij 
elkaar na de vakantie. Sindsdien is er elke maandag 
om 18.45 uur in de Vredeskapel van de Utrechtse St. 
Catharinakathedraal Vespers met aanbidding van het 
Allerheiligste en daarna rozenkransgebed. Dit alles 
om de Heer van de oogst te vragen om arbeiders. 
Iedereen is van harte welkom om aan te sluiten. Groepsfoto na de viering in Maarssen. Niet op de foto (wegens studie 

op Bovendonk): Ronald den Hartog en Jaider Chantré Sánchez.

Utrechtse gebedskring 7 september weer gestart



Zoals rector Kuipers eerder in deze 
Nieuwsbrief reeds memoreerde, vond zondag 
30 augustus in Maarssen de jaarlijkse 
gedachtenisviering plaats voor mgr. Alphons 
Ariëns: een korte gebedsviering op het 
R.-K. kerkhof bij zijn graf en aansluitend 
een Eucharistieviering in de Heilig Hartkerk. 
Hoofdcelebrant was kardinaal Eijk; rector 
Kuipers en beide spirituaals (emeritus 
priester Henk van Doorn en Ward Biemans 
SJ) van het Ariënsinstituut concelebreerden. 
Ook negen van de elf priesterstudenten 
waren aanwezig bij de traditiegetrouwe start 
van het nieuwe studie- en vormingsjaar. 
Samen met de hulpbisschoppen 
Hoogenboom en Woorts sloot de groep de 
dag ‘s middags af met een barbecue in de 
tuin van het Ariënsinstituut.

Tijdens de gebedsviering op het kerkhof stond 
kardinaal Eijk kort stil bij de betekenis van Alphons 
Ariëns, “de grondlegger van de katholieke sociale 
beweging in ons land. […] Daarnaast was hij een 
buitengewoon goed zielzorger: niet voor niets is onze 
priesteropleiding naar hem vernoemd,” aldus kardinaal 
Eijk. Hij riep dan ook op te bidden voor het benodigde 
wonder om Ariëns’ zaligverklaringsproces verder op 
gang te helpen. Aan het einde van de gebedsviering 
memoreerde Hub Crijns (vicevoorzitter van het Ariëns-
Comité) dat het deze dag 50 jaar geleden was dat 
het eerste diocesane zaligverklaringsproces plechtig 
werd afgesloten. In de jaren daarna is gewerkt aan 
een ‘Vita Documentata’ (gedocumenteerde biografie) 
van Ariëns, die in het jaar 2000 is ingediend in Rome. 
Door een verandering in de richtlijnen moet echter 
het nodige aangepast worden aan dit lijvige werk, 
waarvan Crijns een exemplaar aanbood aan kardinaal 
Eijk ter markering van het jubileum. Op zijn beurt gaf 
kardinaal Eijk het boek na de Eucharistieviering door 
aan de parochie, “als gedenkwaardig document bij dit 
vijftigjarig jubileum.”

Gedachtenisviering Ariëns in Maarssen
Mijn naam is Rik Ledoux. Ik ben in 1994 
in Nijmegen geboren en ben opgegroeid 
in Elst; ik heb een drie jaar jonger zusje. 
Tijdens mijn middelbare schooltijd heb ik 
er lang over gedacht geneeskunde te gaan 
studeren, totdat tegen het eind van de vijfde 
klas mijn interesse hierin afnam. Eigenlijk 
had ik geen idee meer welke kant ik uit wilde 
en welk beroep ik uit zou willen oefenen. 
Omdat het een studierichting is met vrij 
brede baanperspectieven en wiskunde 
en natuurkunde mijn beste en leukste 
vakken waren, ben ik dat gaan studeren in 
Groningen.

Tijdens en na mijn middelbare schooltijd nam 
langzaam mijn interesse in religie en het katholieke 
geloof toe en begon ik dit steeds meer actief te 
praktiseren, eerst in gebed en na het begin van mijn 
studie ook door kerkbezoek en betrokkenheid bij de 

(studenten)parochie. Deze 
aangename kennismaking 
met de Kerk inspireerde 
mij om na te denken over 
het priesterschap, waartoe 
ik me al snel enthousiast 
aangetrokken voelde. De jaren 
daarop bleef het verlangen 
kriebelen om priester te 
worden. Aanvankelijk dacht ik erover om eerst mijn 
studie af te maken, maar na rijp beraad besloot ik 
afgelopen voorjaar om niet langer te wachten. Ik heb 
toen besloten mij aan te melden bij het Ariënsinstituut 
en dus na het afronden van mijn bachelor de studie 
in Groningen af te breken. Op het moment dat ik dit 
schrijf, heb ik alweer bijna drie weken geleden mijn 
intrek genomen aan de Keistraat en vorige week is 
ook de theologiestudie voor mij begonnen. Ik ben 
benieuwd hoe het zal gaan en wat de komende jaren 
mij brengen; ik ben erg blij dat ik hier mag studeren.

Met ingang van het nieuwe studiejaar 
is pater Ward Biemans SJ als spirituaal 
verbonden aan het Ariënsinstituut, naast 
pastor Henk van Doorn, die het vorig jaar 
deze functie alleen bekleedde. In dit artikel 
stelt pater Biemans zich voor: 

Ik ben 44 jaar en sinds het jaar 2000 verbonden aan 
de Sociëteit van Jezus, de Jezuïetenorde. Voor mijn 
intreden heb ik milieukunde gestudeerd en vervolgens 
zes jaar gewerkt als milieubeleidsmedewerker. Toen 
ik intrad, vertrok ik direct naar Birmingham voor 
het noviciaat, dat twee jaar duurde. Mijn theologie-
opleiding heb ik genoten in Nijmegen en in Rome, 
aan de Pauselijke Gregoriana-universiteit. Na mijn 
priesterwijding in 2008 heb ik zes jaar in het pastoraat 
gewerkt in Nijmegen. Het afgelopen jaar heb ik de 
vorming als Jezuïet afgesloten in de Verenigde Staten. 
Met de benoeming aan het Ariënsinstituut treed ik in 
de voetsporen van onder anderen pater Jan van de Poll 
SJ en pater Joop van Banning SJ.
Inmiddels begin ik zicht te krijgen op het reilen 
en zeilen binnen het Ariënsinstituut. Een van de 
belangrijkste zaken tijdens de priesteropleiding is 
de intellectuele vorming, die wordt verzorgd door de 
Tilburg School of Theology en Fontys. Mijn taak op 
het Ariënsinstituut is het inhoud geven aan en toezien 
op de geestelijke vorming van de priesterstudenten. 
Samen met collega-spirituaal Henk van Doorn en 
rector Patrick Kuipers heb ik een bezinningsprogramma 
samengesteld dat wij deels zelf verzorgen en 
waarvoor tevens een flink aantal sprekers van 

buiten is gevraagd. Onder 
hen zijn collegapriesters, 
religieuzen, pastorale werkers, 
verschillende wetenschappers 
en een echtpaar dat verbonden 
is aan Marriage Encounter. De 
thema’s die dit jaar ter sprake 
komen, zijn de werken van 
barmhartigheid, communicatie 
in relaties, de wereld waarin 
wij leven en gebed en pastoraat. Er is bewust gekozen 
voor een opzet die een openheid naar de samenleving 
laat zien, iets wat paus Franciscus ook na aan het hart 
ligt. Het bezinningsprogramma staat tevens open voor 
enkele studenten uit Bovendonk, de priesteropleiding 
in het bisdom Breda en uit Vronesteyn, de opleiding 
van het Rotterdamse diocees. 
Een belangrijk aspect van de geestelijke vorming van 
de studenten is de vertrouwdheid met het gebed. 
Naast de dagelijkse Eucharistieviering en het zich 
eigen maken van het getijdengebed is er regelmatig 
ruimte voor andere gebedsvormen, recollectie en 
een jaarlijkse retraite. Het levensgebed, waarbij je 
reflecteert op je eigen leven kan heel waardevol zijn, 
juist in een tijd van studie waarbij er van alles gebeurt 
in je leven. Daarbij hoort tevens de uitwisseling met 
medestudenten. Dit is iets waar ik persoonlijk veel 
waarde aan hecht. Ik woon zelf in een communauteit 
in Amsterdam, met vier andere priesters en een 
broeder. Ik weet uit ervaring hoe belangrijk het kan 
zijn om in een sfeer van vertrouwen te leven, waarbij 
ieder zich gesteund weet in zijn roeping.

Even voorstellen: Rik Ledoux

Nieuwe spirituaal: Ward Biemans SJ


